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ACTA DEL CONSELL MUNICIPAL DE PERSONES MAJORS 

 

16 de novembre de 2021 

Lloc: Centre de Congressos 

Hora d'inici: 11.10 h 

Hora de finalització: 13.30 h 

 

Assisteixen a la reunió: 

Associacions de majors: 

Associació del Toscar i carrers adjacents. 

Club de Pensionistes i Jubilats de l'Altet. 

Barri Obrer d'Altabix vocalia 3ª edat AV. 

CCOO Sindicat de Jubilats i Pensionistes. 

Club Sènior Universitat Miguel Hernández d'Elx. 

Antics/igues alumnes col·legi Santa Maria (Jesuïtines) d'Elx. 

Filet de Fora i Portes Encarnades-vocalia 3ª Edat AV. 

Jubilats i Pensionistes Il·licitans. 

La Baia Asprella-Vocalia 3ª Edat AV. 

Partida de Carrús Nord-Camí del Pantà-Vocalia 3ª Edat AV. 

Pla de Sant Josep-Canal-Vocalia 3ª Edat. 

Polígon Palmerars-Vocalia 3ª Edat AV Habitatges Socials. 

Polivalent de Carrús-Vocalia Associació Cultural 3ª Edat. 

Sant Antoni-Vocalia 3ª Edat AV. 

Sant Crispí-Vocalia 3ª Edat AV. 

Victòria Kent-Associació d'Oci i Cultura d'adults. 

Associació del “Raval i carrers adjacents”. 

Club Social de Pensionistes i Jubilats de Torrellano. 

 

Representació política: 

Sra. Purificación Vives. Grup del PSOE. 

Sra. Elena Bonet. Grup del Partido Popular. 

Sra. Aurora Rodil Martínez. Grup del partit Vox. 

Sra. Paz Guillud Conesa. Grup del partit Ciutadans. 

Sr. Eduardo García-Ontiveros. Grup de regidors no adscrits. 
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Membres de la taula: 

Sra. Purificación Vives, presidenta de la taula i representant del Grup 

Municipal del PSOE. 

Sr. Joaquín López, president honorífic del Consell de Majors. 

Sra. M. José Muñoz, secretària de la taula. 

 

Treballadors de la Regidoria de P. de Majors: 

Sr. Pablo Ortega, educador social de la Regidoria de P. de Majors. 

Sra. Manuela Moreno, educadora social de la Regidoria de P. de Majors i 

responsable del Projecte de Ciutats Amigables 

Sra. Eva Mojica, TIS de la Regidoria de P. de Majors. 

 

Comença la reunió a les 11.10 h. 

Es dona la benvinguda als assistents i es posa l'accent que mentre 

continue aquesta situació sanitària, els consells es realitzaran al Centre de 

Congressos per a poder complir amb els requisits de distanciament social, 

fins i tot si s'ha de demanar una sala més gran, podem fer-ho. 

Seguidament, s’inicia el Consell i es recorda als assistents que el Consell 

serà gravat per a facilitar l'elaboració de l'acta i que si algú té cap 

impediment, pot dir-ho. Davant el silenci dels assistents, es dona per 

aprovada la gravació. 

 

Comencem amb el primer punt de l'ordre del dia, aprovació de l'acta 

anterior: 

Les actes es van enviar per WhatsApp i per correu electrònic a les 

associacions, i es notificava que si alguna associació volia l'acta en paper 

ho notificara i s'acostara a la Regidoria a recollir-la, o li la podíem portar el 

mateix dia del Consell, si així ho volgueren. 

Solament l'associació del Pla de Sant Josep va fer la petició perquè se li 

portara l’acta al Consell. 

L'objectiu de fer-ho ara així és intentar estalviar en el consum de paper, ja 

que les administracions en gastem molt i hem d'economitzar en favor del 

medi ambient. 
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Cal aclarir que la nostra Regidoria no sols gasta molt fotocopiant totes les 

actes de les associacions cada vegada que hi ha un consell, el pitjor és que 

la majoria es llancen al contenidor del reciclatge de paper perquè no 

venen a recollir-les o no les volen. 

 

Encarna Alvarado, Associació de Veïns de la Baia, sol·licita tindre-la 

sempre en paper, ja que diu “no estar modernitzada” i vol seguir amb el 

mètode tradicional. 

 

Preguntem quantes associacions, igual que la de la Baia, volen que els 

facilitem l'acta en paper i alcen la mà: 

 

1. Associació de Veïns Barri Obrer d'Altabix. 

2. Associació de Veïns Pla de Sant Josep. 

3. Associació de Veïns Polivalent de Carrús. 

4. Associació de Veïns Filet de Fora i Portes Encarnades. 

5. Associació Jubilats i Pensionistes Il·licitans UDP. 

6. Associació de Veïns Lloma Sant Pere. 

7. Associació de Veïns de Palmerars. 

8. Associació de la Baia-Asprella. 

9. Associació de Veïns de Sant Antoni. 

10. Associació de Veïns de Sant Crispí. 

11. Club Social de Pensionistes i Jubilats de Torrellano. 

 

Purificación aclareix que es dirà igualment a totes les associacions, per si 

alguna no hi és present i desitja rebre-la en paper, que es tinga en 

consideració. 

 

 

Una vegada aclarit aquest punt, es passa a la votació de l'acta anterior i es 

dona per aprovada. 
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Saltem l'ordre de l'acta, ja que el segon punt de l'Ordre del dia parla sobre 

Ciutats Amigables i la persona responsable d'aquest projecte estava en 

camí. Amb la qual cosa, es continua amb el punt d'Informació Municipal: 

 

- La setmana passada es van reprendre els balls en els centres socials i 

centres cívics següents: 

 
Bailongo, Altabix, la Baia, Perleta (caps de setmana alterns), Torrellano 
(per primera vegada), l’Altet (per primera vegada), 1r Maig, 
Francesc Cantó. 
Aquesta setmana han començat els balls a Palmerars, Victòria Kent i 
Sector V. 

 
Tots es regeixen per les mesures COVID establides, de màscara, distància 
de seguretat (si no s'és convivent), no es pot menjar ni beure (s'entén que 
una ampolleta d'aigua sí que es podria). 
Aplicar-se el gel en entrar i, en general, una miqueta de coneixement en 
tot, per exemple, si en algun moment donat veiem la pista de ball molt 
saturada, descansar alguns una miqueta o viceversa. 

 

-També s'ha représ el joc als centres cívics, també amb totes les mesures: 

màscara, gel, distància, desinfecció de material entre joc i joc, etc. 

Igualment, s’hauran de seguir les indicacions dels pedanis o de les 

associacions de veïns. També poden posar-se en contacte amb la 

Regidoria que per a això estem: per a facilitar-los les coses. 

 

-Es reprendrà el Taller de Nada Trivial per a treballar amb els majors els 

ODS (Objectius del Desenvolupament Sostenible de l'Agenda 2030), que 

ja vam estar treballant abans de l'estiu a càrrec de Jovesólides, que 

realitzaran pròximament 3 sessions (17, 18 i 19 de novembre), de 10.00 a 

11.00 h al Centre de Congressos, i una altra de tancament amb aquest 

grup i els anteriors, el pròxim 30 de novembre, al Centre Cívic Candalix, a 

les 17.00 h, on també acollirem grups de majors que venen des de 

València per al tancament, que esperem que siga molt enriquidor i 

divertit. Qualsevol major pot apuntar-s’hi. 
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-Respecte a l'escrit que es va acordar realitzar en l'últim consell dirigit a la 

Generalitat, en què es recull el malestar pel que està ocorrent amb les 

residències, es va demanar el 19 d'octubre i en data de hui encara no 

tenim contestació. 

 

Continuem amb el segon punt de l'Ordre del dia, Manuela Moreno ens 

parla sobre la creació dels Grups Focals de Ciutats Amigables: 

El Projecte de Ciutats Amigables es va iniciar abans de la pandèmia i 

enguany, en la mesura que aquesta situació sanitària ho permeta, 

continuarem avançant.  

Manuela Moreno, responsable actual del Projecte de Ciutats Amigables, 

es disculpa per la tardança i comença recordant breument què és el 

Projecte de Ciutats Amigables i que, en aquest moment, ens trobem en la 

Fase 1, en la creació dels Grups Focals. 

Els grups focals han d'estar conformats per: majors, professions que 

treballen per a la salut, funcionaris, associacions, grups del tercer sector i 

altres entitats que treballen per als majors Il·licitans. 

Per la seua part, els majors han de tindre, com en totes les nostres 

actuacions, 60 anys o més i estar empadronats a Elx. 

D'aquests grups, que es crearan tenint en compte edat, sectors i altres 

ítems..., s'extrauran unes propostes de millora, que es recolliran a través 

d'uns informes, per a intentar que es duguen a terme més endavant. Tot 

això es treballarà seguint les indicacions de l’OMS, que ens marca 8 àrees 

a treballar sobre l'entorn urbà i social que influeixen en la salut i qualitat 

de vida de les persones. Les àrees són les següents: 

1. Espais a l'aire lliure i edificis 

2. Transport 

3. Habitatge 

4. Respecte i inclusió social 

5. Participació social 

6. Comunicació i informació 

7. Treball i participació ciutadana 

8. Serveis Socials i de la Salut 
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Les persones interessades poden inscriure-s’hi a través d'internet, 

elche.es/mayores/ciudades-amigables, a través d'uns tríptics que s'han 

realitzat per a això, o telefonant, o acostant-se de manera presencial a la 

Regidoria. 

 

Asunción Martínez, de l'Associació de Veïns de Carrús-Est, comenta a 

Manuela que per a ella això és el mateix que es porta fent des de fa més 

de 15 anys, però potser d'una manera més formal, espera que servisca per 

a alguna cosa i ens facen més cas. 

Manuela sap de la seua implicació i reconeix que el Consell és molt 

participatiu i els agraeix la seua paciència i la seua constància. 

 

Antonia Bernal, de l'Associació de Veïns del Toscar, pregunta cada quant 

es realitzaran aquestes reunions. 

 

Manuela Moreno aclareix que el termini d'inscripció està obert, quant 

a calendarització, els primers 3 grups focals es realitzaran la tercera 

setmana de novembre i alguns s'estendran fins a desembre. Ella va 

conformant els grups o completant-los a mesura que es va apuntant la 

gent. 

 

Purificación Vives intervé per a aclarir que tothom que s'hi inscriga serà 

avisat amb temps del dia i de l'horari assignats. Participaran en una única 

sessió d'un matí (aproximadament amb una duració de 3 hores, amb una 

xicoteta pausa). 

 

Guadalupe, de CCOO, recorda que en els inicis d'aquest projecte es va 

recollir informació a través dels formularis i no saben què va ocórrer amb 

això. 

 

Manuela Moreno aclareix a Guadalupe que aquest pas forma part de la 

Fase 1, i que quan aquesta fase acabe es generarà un informe amb els 

resultats obtinguts, inclòs en els qüestionaris. 
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Guadalupe, de CCOO, té la sensació que aquest projecte repeteix de 

manera diferent el mateix, i això fa que no avancem i que estiguem 

“perdent el temps”. 

 

Manuela Moreno aclareix que tant els passos com la metodologia 

emprada no ho decideix la Regidoria, està marcat per l’OMS i que els 

ajuntaments que ens hi hem adherit solament ens dediquem a 

implementar-los en el nostre municipi. També cal tindre en compte que hi 

ha persones que han fet els qüestionaris que no participaran en els grups 

focals, i gent que participarà en els grups encara que no haja participat en 

els qüestionaris. Són opcions o vies diferents de participació i cada tècnica 

té els seus aspectes positius. No ha de triar-se’n una o altra, ambdues es 

complementen per a sumar i fer més enriquidor el projecte. 

Aurora, representant de Vox, pregunta si igual que les enquestes van ser 

realitzades per una empresa, si aquest pas dels grups focals també el 

realitzarà una empresa. 

Purificación Vives li contesta que en la fase de les enquestes ella no 

estava com a responsable de la Regidoria, però des que ella està, tots els 

temes relacionats amb Ciutats Amigables estan, i estaran, a càrrec d'un 

responsable de la Regidoria, en aquest cas, Manuela. 

Joaquín López, president honorífic del Consell, expressa la seua 

preocupació perquè la bretxa digital siga un impediment per a comunicar-

nos amb el Consell, ja que la participació dels majors ha de ser fluida i 

afavorir els majors, sense quedar-se exclusivament en l’àmbit digital, 

perquè no hi haja problemes, com per exemple ha ocorregut amb l'acta. 

Referent a Ciutats Amigables, ell mateix va participar en un Grup Focal i 

s'alegra que aquest tema es reprenga, perquè es necessiten canals en què 

els majors expressen les seues mancances i espera que s'afavorisca la 

fluïdesa dels grups sense que aquesta bretxa digital siga un obstacle. 

Purificación Vives insisteix que mai ens hem centrat només en l’àmbit 

digital, s'ha donat a triar als membres del Consell com desitgen rebre la 

informació. 
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Manuela Moreno li contesta a Joaquín que respecte a Ciutats Amigables 

no es preocupe, que ella personalment s'està encarregant d'acostar-se als 

centres per a facilitar la informació de primera mà. 

De l'Associació Club de Pensionistes de Torrellano, pregunten si poden 

posar la informació de Ciutats Amigable en el tauler d'anuncis i si Manuela 

hi anirà a explicar-ho personalment. 

Manuela Moreno li agraeix que pose la informació en el tauler d'anuncis i 

que ella estarà encantada d'anar a Torrellano, i on se sol·licite, per a parlar 

de Ciutats Amigables. 

Purificación Vives puntualitza que les associacions que desitgen que 

Manuela s'acoste a la seua seu o a algun centre a fer una xarrada o aclarir 

aspectes de Ciutats Amigables, en finalitzar el Consell li ho facen saber a 

Manuela perquè se’n prenga nota. 

María Antón, representant de l'Associació Barri Obrer d'Altabix, comenta 

a Manuela que s'ha quedat sense tríptics de Ciutats Amigables i en 

sol·licita més. Pregunta si n’ha deixat alguns al Centre Social d'Altabix. 

 

Manuela Moreno li comenta que li’n donarà més i que al Centre Social 

d'Altabix té pendent anar-hi, igual que a molts altres i que hi deixarà 

tríptics. 

 

Asunción Martínez, representant de l'Associació de Carrús Est, comenta 

que si això tira avant serà molt bo per als majors, encara que el dia de 

demà molts majors no ho gaudisquen o no vegen el que s'aconseguisca, 

serà un llegat molt bo. 

 

Manuela Moreno reconeix que és un projecte que t'enamora dia a dia i 

que més ciutats haurien de sumar-s’hi. Amb això, cessa la seua intervenció 

i agraeix que l'hagen escoltada. 
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Passem al punt de Precs i Preguntes 

Obri aquest punt Purificación Vives i recorda que la Regidoria està oberta 

a les seues propostes respecte als temes que vulguen tractar en els 

pròxims consells i cedeix la paraula a Joaquín López (president honorífic 

del Consell) per si vol dir alguna cosa sobre aquest tema. 

 

Joaquín López diu que trasllada el sentir de molts majors que li han fet 

arribar el seu descontentament perquè la participació se'ls està coartant 

amb el tema per motiu de la bretxa digital, però que agraeix que 

Purificación haja aclarit que aquest punt no serà un problema. 

 

Purificación Vives. Efectivament, Joaquín va traslladar aquest sentir a la 

Regidoria (a través de la seu electrònica) i de seguida el va citar per a 

poder aclarir el malentés. 

 

Recorda que en un consell anterior es va proposar utilitzar una bústia de 

suggeriments per a tractar temes que foren de l'interés del Consell i que 

solament Asunción ha utilitzat. Estem més actius que altres anys, però 

aquesta situació sanitària ens ha frenat, però d'això no tenim culpa. 

Igualment, recalquem que des d'aquesta Regidoria es compta amb 

vosaltres per a tot, sempre fins on podem arribar i que estem oberts a les 

vostres propostes. 

 

Amb això acaba la intervenció de la taula i comença l'ordre de Precs i 

Preguntes dels membres del Consell presents: 

 

Guadalupe, de CCOO, expressa que la participació que venen reclamant és 

una altra, per exemple, l'ordre del dia del Consell no els dona participació. 

Tenen el punt de Precs i Preguntes, però això no és. Per la qual cosa 

demana que es canvie la manera d'actuar i de convocar, vol saber quines 

funcions té el president honorífic del Consell. 

 

Ja es va parlar amb Pedro Martínez (antic president honorífic del Consell), 

que volen que això canvie, que almenys han registrat aquesta petició dues 

vegades que ella recorde. Que volen que es canvie el Reglament per un 
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més participatiu, no volen que el Consell siga vindre a escoltar el que farà 

l'Ajuntament. 

 

Per exemple, diu que fa més de dos anys (amb la qual cosa no li val 

l'excusa de la pandèmia), no saben què passa amb els consells de salut on 

tenien representants. Aquestes coses són les que importen als majors, 

quan es donaran cites presencials amb normalitat, ahir mateix els va 

arribar una queixa del Toscar. 

 

Un altre tema que comenta és que en l'últim consell se'ls va dir que se'ls 

anava a enviar informació sobre les persones que viuen soles, que no 

poden eixir al carrer. 

 

Purificación Vives recorda que fa un moment ha dit que la Regidoria està 

oberta a propostes, que precisament busquem la participació, que quan es 

reben aquestes propostes es posaran en l'ordre del dia. Igualment, 

sempre s'ha acabat tractant els temes que han volgut i s'ha obert un debat 

sobre això i que això també és participació. 
 

Elena Bonet, representant del PP, sol·licita que per al pròxim consell se'ls 

facilite la carta que es va acordar enviar i que denuncia la situació de la 

Residència d’Altabix, en nom del Consell, perquè s'hi intervinga. 

A més, recorda que ha demanat el cens de persones en soledat que va 

sol·licitar en l'anterior consell i en el Ple i que fins a aquest moment no 

se'ls ha enviat. Sol·licita que també se li faça arribar als membres del 

Consell. 

Un altre tema que recorda que està pendent és resoldre la situació de 

l'ascensor que afecta les persones majors malaltes de Parkinson. 

L'ascensor no funciona des del 2016-2017 i l'excusa que donen són 

qüestions tècniques, però tants anys sense resoldre-ho no és acceptable. 

Demana que “es pose tota la carn a la graella” perquè això se solucione 

d'una vegada. 

 

Purificación Vives contesta que la carta es va enviar a la Vicepresidència i 

Conselleria d'Igualtat i Polítiques Inclusives el 19 d'octubre, però que fins 

ara no es té contestació. Tant la carta com el cens es portaran al pròxim 

consell. 

Sobre l'ascensor de l'Associació de Parkinson, no és competència de 
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Majors, però tornarà a parlar amb la Regidoria de Dret Social, de qui és 

competència. Igualment, des de Majors coneixem el problema que tenen, 

sabem que tenen un aula de pintura en el pis superior i que no poden 

utilitzar perquè no poden accedir-hi. Som els primers interessats que això 

es resolga, i a pesar que no depén de nosaltres, estem pendents d'aquest 

tema preguntant als tècnics i esperem que es resolga al més prompte 

possible. 

 

Antonia Bernal, representant de l’Associació del Toscar, agraeix que 

fomentem la participació, li sembla estupend que es parle sobre la salut, 

perquè potser en altres centres de salut s'estarà treballant millor, però el 

Centre de Salut del Toscar dona les cites telefòniques quasi al mes i no en 

donen presencials. Pregunta si algú pot donar-los informació del que està 

passant amb la sanitat pública. 

I d'altra banda, comenta que hi ha una associació que es manifesta tots els 

dilluns a la plaça Major per a reclamar pensions dignes, això ens interessa 

als majors i haurien d'informar-nos-en. 

 

Francisco, representant de l'Associació de l'Altet, es queixa que el seu 

centre social s'ha convertit en un magatzem de l'Ajuntament. Van portar 

coses allí i allí continuen. Les dones fa dues setmanes que fan 

gimnàstica amb això pel mig, i per al ball també es necessita que això es 

reculla, que es netege i es condicione. 

Purificació Vives aclareix que aquest tema també pertany a Dret Social, 

però segons té ella entés per Meseguer, aquest tema ja estava solucionat. 

 

Asunción Martínez, de l'Associació de Carrús Est, diu que no a tots els 

majors els agrada el ball i prefereixen un altre tipus d'activitats com 

tallers, per exemple, el club de lectura que s'ha fet fa poc ha sigut 

interessantíssim. 

 

Purificación Vives li comenta que tant la Regidoria de Dret Social com la 

Regidoria de P. de Majors impartim molts tallers, a part de balls. El taller 

de lectura s'ha de reprendre, intergeneracional segueix en actiu i s'aniran 

fent més activitats que esperem que siguen del seu interés i el de tots. 
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Dolores, de l'Associació de Veïns de Sant Antoni, pregunta per què hi ha 

50 persones majors sense gimnàstica en el barri. Els van dir que anaven a 

donar-los un local de seguida i encara no s'ha resolt. Ella ha anat a 

reclamar a molts llocs, en tots li han demanat el telèfon i li han dit que li 

telefonarien i res. 

Ella sap que hi ha gimnàstica a Palmerars, a Altabix, en el CEAM, etc., i 

pregunta si és que ells no tenen dret. 

Així que enguany per al Mes del Major, en protesta, no ha acudit a res, ni 

pensa acudir a res fins que ho solucionen. 

Crec que no demanen tant, no volen res en propietat, volen que els 

permeten fer gimnàstica en algun lloc. 

Sent que abans els homes eren al carrer, ara estan homes i dones. 

Li agradaria saber què estan fent en el local on es feia gimnàstica. L'altre 

dia van veure eixir-ne a 3 persones que anaven “molt arreglades”, però ací 

no es veu moviment. 

 

Purificación Vives diu estar al corrent, que ja ha parlat amb ella diverses 

vegades. Aquest tema no és de la seua competència, és de Dret Social 

i aquest problema quan estiga el centre social nou no hi haurà problema, 

però fins aleshores caldrà buscar una altra solució provisional, però encara 

no ens han contestat. 

Ara el que farà és demanar una reunió, amb vosaltres, per a aclarir aquest 

tema. 

 

Pepe Gracia, de l'Associació de Veïns de Portes Encarnades, recorda que 

continuen sense donar-li resposta al tema del local, que en el seu moment 

li’l van ocupar per gent de l'Ajuntament, sense avís, sense donar-li una 

alternativa i que no hi ha dret a tractar una associació de majors com si 

foren “gossos”, que han de reunir-se al carrer amb el fred. 

 

Que estan discriminant el barri, un exemple és el que està passant amb 

l'hort que gestiona el Raval, que en el seu moment l'alcalde va dir que era 

del Raval i de les Portes Encarnades, i això no és cert, ja que només el 

Raval s'està beneficiant de les parcel·les i això és una cosa del poble. 

 

Purificación Vives li explica que l'ocupació de la seua seu, segons té ella 

entés, va ser per necessitat d’espai per a la funció pública. 
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Es demana respecte i que no utilitzen paraules malsonants que no es 

posaran en l'acta per respecte. 

 

Ester Giral, de l'Associació de Torrellano, demana suport de totes les 

associacions per a exigir que les consultes mèdiques siguen presencials, ja 

que diu que a Torrellano els metges atenen telefònicament encara. 

També pregunta com es notificarà quan es pot jugar als centres socials. Si 

es parlarà als pedanis o amb algú perquè ho traslladen o ho diu ella. 

Respecte al Ball especial de Nit de Cap d'Any, ja que ells tenen ball els 

dissabtes i aquest dia cau divendres, per a organitzar-se. Vol saber si es 

farà i vol saber-ho amb temps, perquè en el cas que siga que sí, cal veure 

el tema de la cantina. 

 

Purificación Vives informa que aquest tema del joc també correspon a la 

Regidoria de Dret Social i entén que ells posaran la cartelleria, que de fet 

hui estarà posada, perquè segons té entés, a partir de hui es permetria 

jugar novament. 

Respecte als balls, de moment no n’hi haurà especials. 

 

Aurora, de Vox, com a metgessa d'atenció primària, puntualitza respecte 

a la reclamació d'Ester Giral sobre l'atenció dels metges, li comenta que 

tenen dret a ser atesos presencialment, si així ho desitgen, així els obliga la 

Generalitat, només el 20% de les consultes poden ser telefònicament i es 

reserven per a les persones que així ho sol·liciten, ja que per motius de 

treball o d’altres, no els ve bé acostar-se o només volen consultar 

analítiques, etc. Però insisteix que els altres tenen dret a ser atesos 

presencialment i a qui els neguen aquest dret, que agafen fulls de 

reclamació, que han de ser contestats abans de 48 h. Acaba la seua 

intervenció dient que és una vergonya el que estan fent amb la “seguretat 

social convertint-la , així, en un no-res”. 

 

Antonia Bernal, representant de l'Associació de Veïns del Toscar, 

comenta que si una cita telefònica tarda quasi un mes a donar-la, la 

presencial ni ens compta. 

 

María Peña, representant de l'Associació de Veïns del Barri Obrer 

d’Altabix, diu que en el seu centre sí que els pregunten si volen la cita 

presencial o telefònica. 
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Respecte al tema dels tallers per als majors, sap que es reactivaran, però 

vol saber què es farà a la sala de joc dels majors, ja que hi ha biombos i 

mobles. Espere que no pensen llevar-los espai, ja que aquesta sala ja se'ls 

queda xicoteta als majors i ara més que mai amb la distància de seguretat, 

necessiten tot l'espai. Continua reivindicant que es faça una neteja i es 

pinte la sala d'Altabix on juguen els majors, ja que està molt bruta. 

 

Purificación Vives li recorda que això ha de preguntar-ho a Dret Social, ja 

que els Centres Socials no pertanyen a la Regidoria de Polítiques de 

Majors. Igualment, intentarà informar-se i li ho comunicarà a ella primer, 

igual que les altres incidències es comunicaran als afectats primer i 

després es donarà compte en el següent Consell. 

 

Ascención Castelló, representant de la UMH Alumnes Majors 

Universitaris Elx (AUMELX), comenta que a diverses persones que van 

assistir a les xarrades que va impartir el CEU sobre salut, els van semblar 

d'un nivell molt baix, encara que van escoltar perquè sempre s'aprén 

alguna cosa. Pregunta si després de les xarrades o de qualsevol activitat 

que fem, es fa una avaluació, perquè aquesta ens serviria per a veure què 

els sembla la xarrada i quin nivell volen. A més, diu que eren molt 

poquetes persones. 

D'altra banda, diu que ha intentat obtindre informació sobre el Taller 

Intergeneracional i el de lectura, ja que aquesta informació no els ha 

arribat i demana que es faça arribar per WhatsApp. 

 

Purificación Vives respon que si han acudit pocs majors a les xarrades no 

podem fer res, l'assistència és lliure. Igualment, les xarrades al Centre 

Cívic Candalix sempre donen la sensació d'escassetat d'assistència perquè 

és massa gran. 

Respecta l'opinió d'Ascensión, encara que és la primera opinió negativa 

que li fan arribar, segons tenia ella entés, per comentaris d’uns altres 

majors que hi van assistir, és que les xarrades van ser bones i la gent va 

quedar contenta. Ella confia en la qualitat de l'educació del CEU, 

igualment, cal ser conscients que és una activitat que ofereixen amb 

alumnes de pràctiques, no són grans professionals amb experiència… 

però ho seran. Ells tenen una oportunitat de fer pràctiques, que formen 

part de la seua formació i els majors poden gaudir de xarrades de salut 
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gratuïtes. Com bé ha comentat abans Ascensión, sempre s'aprén alguna 

cosa. 

Aquesta col·laboració fa anys que s’està fent i insisteix que mai hi ha hagut 

queixes, al contrari, però agraeix les seues aportacions, que es tindran en 

compte per a pròximes xarrades. 

Respecte a l'altre punt sobre la informació d'Intergeneracional i lectura, el 

sorprén, perquè recorda que les activitats que es duen a terme des de la 

Regidoria són obertes per a tots els majors i es dona la màxima publicitat 

possible. Entre les nostres accions per a difondre-les està posar la 

informació en els grups de WhatsApp. És cert que activitats com el club de 

lectura, en el qual hi havia un termini d'inscripció, si se’ls passa per alt, 

han d'esperar que s'òbriga un nou, però el Projecte d'Intergeneracional 

està obert tot l'any i no hi ha nombre màxim de participants, poden 

apuntar-s’hi quan vulguen. Així que qui estiga interessat o interessada ha 

de telefonar a la Regidoria o acudir personalment. 

 

Antonio, Associació de Carrús-Camí Pantà, diu que sempre reclamen el 

mateix, reivindiquen que s’arregle el carril bici. També parla del camí vell 

d'Asp, no tenen bona visibilitat i els cotxes van molt ràpid i hi ha accidents. 

 

Purificación Vives en pren nota, traslladarà i els informarà quan sàpia 

alguna cosa. 

 

Se li dona el torn a Esperanza, de l'Associació de Jesuïtines, que diu que 

com que hi ha molts punts que corresponen a la Regidoria de Dret Social, 

sol·licita que per al pròxim consell puga vindre almenys un tècnic 

d'aquesta Regidoria que puga donar compte dels temes que siguen de la 

seua competència. Abans, recorda que venien a algun consell i ara ja fa 

temps que estan sense fer-ho. 

 

Purificació Vives diu que farà tot els possibles perquè en el pròxim consell 

vinga algú de Dret Social. 

 

Juan López, de l'Associació de Palmerars, diu que fa tres anys que no para 

de registrar per l’OMAC escrits sobre la falta de senyals de pas de vianants 

que han caigut i no s'han reposat. 

Els cotxes van molt de pressa i no paren d'haver-hi accidents i greus. En 

últim, la policia li va dir que no se’n preocupara, que anava a posar una 
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balisa i no han fet res. 

 

Purificación Vives li contesta que en pren nota, preguntarà com va el 

tema i li dirà alguna cosa. 

 

Guadalupe, de CCOO, aprofita el seu torn de paraula per a donar suport a 

la petició anterior d'Ascensión Castelló i opina que sobre el canvi que ha 

fet la Regidoria sobre el grup de WhatsApp del Consell, en el qual ara no 

es pot parlar (només els administradors), suggereix que es pose com a 

grup de difusió perquè seria més fàcil per als majors per a fer arribar les 

seues propostes. 

Respecte a les cites mèdiques que s'ha parlat abans, informa que des del 

15 d'octubre els metges tenen l'obligació d'atendre presencialment si així 

ho volem. 

D'altra banda, porta la queixa al Consell, de majors que li ho han demanat, 

perquè sembla que “els majors es conformen amb tot”, com si se'ls 

estiguera regalant i que això no és així, que els beneficis que puguen 

tindre, es paguen dels impostos. 

En concret, han tingut problemes amb el Taller de mòbil que s'ha 

organitzat des de la Regidoria del Major, falta de taula per a recolzar-se, 

un altre dia l'alarma no parava de sonar, el primer dia no hi havia wifi, etc. 

 

Purificación Vives recorda que en els centres de salut hi ha fulls de 

reclamació, que els utilitzen. 

Respecte al nivell de les xarrades, se suposa que si ho fa una Universitat 

són bones, és la primera queixa que ens fan arribar, però que igualment 

ho té en compte, ja ho ha dit abans. 

El Taller de mòbils, aclareix que hi ha hagut uns certs temes aliens a la 

Regidoria, que s'han arreglat al més prompte possible. Si sona una alarma, 

no és culpa de la Regidoria, si l'empresa no ha demanat, o no ha portat el 

material que es necessita per al taller, tampoc és la nostra culpa, però com 

a responsables hem posat solució. 

Respecte al que va ocórrer ahir, és la primera notícia que té sobre que la 

professora va donar la classe fora. L'empresa hauria d'haver-ho notificat i 

anul·lar la classe. Purificació aclarirà aquests temes amb l'empresa. 

Però vol que quede clar, que per als majors “no val tot”, ens desvivim pels 

majors. 
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Amb aquesta intervenció es dona per finalitzat el consell a les 13.30 h, 

donant les gràcies als assistents per vindre i participar-hi. 


